

MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, NOVEMBER 6, 1979

(3)

[Text]

The Standing Committee on Public Accounts met at 11:05 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Johnston, presiding.

Members of the Committee present: Messrs. Berger, Blaker, Bosley, Cook, de Jong, Desmarais, Fennell, Gamble, Hawkes, Herbert, Johnston, Joyal, Lamontagne, Murta, Rae, Taylor (*Bow River*), Thacker and Wakim.

Other Member present: Mr. Halliday.

In attendance: From the Research Branch, Library of Parliament: Mr. E. R. Adams.

Witnesses: From the Office of the Auditor General of Canada: Mr. R. M. Dubois, Deputy Auditor General. From the Treasury Board Secretariat: Mr. P. Meyboom, Deputy Secretary, Administrative Policy Branch. From the Department of Supply and Services—Supply Administration: Mr. A. R. Bailey, Assistant Deputy Minister, Corporate Management Service; Mr. A. W. Allan, Assistant Deputy Minister, Science and Engineering Procurement Service; Mr. G. A. Berger, Assistant Deputy Minister, Commercial Supply Service.

In accordance with its permanent Order of Reference contained in the House of Commons Standing Orders, the Committee resumed consideration of the Auditor General's Report for the fiscal year ended March 31, 1978.

The Committee commenced consideration of Chapter 9—Contracting Procedures.

Messrs. Dubois and Meyboom made statements and, with the witnesses, answered questions.

On motion of Mr. Bosley, seconded by Mr. Lamontagne, it was agreed that the following documents be appended to this day's Minutes of Proceedings and Evidence:

Treasury Board Circular Number 1979-20, dated July 27, 1979 entitled "Directives on Cost Control" (*See Appendix "PA-1"*)

Treasury Board Secretariat responses to paragraphs 9.6, 9.10, 9.11, and 9.13 of the Auditor General's 1978 Report. (*See Appendix "PA-2"*)

At 12:30 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 6 NOVEMBRE 1979

(3)

[Traduction]

Le Comité permanent des comptes publics se réunit aujourd'hui à 11 h 05 sous la présidence de M. Johnston (président).

Membres du Comité présents: MM. Berger, Blaker, Bosley, Cook, de Jong, Desmarais, Fennell, Gamble, Hawkes, Herbert, Johnston, Joyal, Lamontagne, Murta, Rae, Taylor (*Bow River*), Thacker et Wakim.

Autre député présent: M. Halliday.

Aussi présent: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement: M. E. R. Adams.

Témoins: Du Bureau du Vérificateur général du Canada: M. R. M. Dubois, sous-vérificateur général. Du Secrétariat du Conseil du Trésor: D^r P. Meyboom, sous-secrétaire, Direction de la politique administrative. Du ministère des Approvisionnements et Services—Administration des Approvisionnements: M. A. R. Bailey, sous-ministre adjoint, Gestion intégrée; M. A. W. Allan, sous-ministre adjoint, Approvisionnement scientifique et technique; M. G. A. Berger, sous-ministre adjoint, Approvisionnement commercial.

Conformément à son ordre de renvoi contenu dans le Règlement de la Chambre des communes, le Comité reprend l'étude du rapport du Vérificateur général, pour l'année financière terminée le 31 mars 1978.

Le Comité entreprend l'étude du chapitre 9—Procédés de marchés.

MM. Dubois et Meyboom font des déclarations puis, avec les témoins, répondent aux questions.

Sur motion de M. Bosley, appuyé par M. Lamontagne, il est convenu que les documents suivants soient joints aux procès-verbal et témoignages de ce jour:

Circulaire n° 1979-20 du Conseil du trésor en date du 27 juillet 1979 intitulé «Directives concernant le contrôle des coûts» (*Voir Appendice «PA-1»*)

Réponses du Secrétariat du Conseil du trésor aux paragraphes 9.6, 9.10, 9.11 et 9.13 du rapport de 1978 du Vérificateur général. (*Voir Appendice «PA-2»*)

A 12 h 30, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le greffier du Comité

J. D. W. Campbell

Clerk of the Committee